
Před pražskou nuselskou restaurací 
Na Táborce u Havlů postává v poled-
ne – dva dny poté, co vládní opatření 

uzavřelo české hospody a bary – hlouček 
promrzlých štamgastů. Od 11. hodiny jsou 
to první hosté, ačkoli tu za normálních okol-
ností bývá plno. 

Trojice vyčkává u výdejního okénka. Pivo 
jim tu sice načepovat mohou, popíjet na ulici 
se ale nesmí, takže si jen odnášejí domů 
vlažné jídlo v krabicích.

dva týdNy? NevěříMe
České restaurace a hospody zavřely ve stře-
du 14. října. Opatření má platit dva týdny, 
hostinský Milan Petřík tomu ale nevěří. 
Naopak – bojí se úplného lockdownu. „Podí-
vejte se, jaká je situace s nakaženými, takže 
to za dva týdny určitě neskončí. Obáváme 
se, že budeme mít zavřeno celý listopad, což 
by pro nás byla katastrofa,“ říká se smutkem 
v hlase.

Není taková skepse, mezi hostinskými 
aktuálně běžná, přehnaná? „Musíme si 
přiznat, že situace se do konce roku zřejmě 
nijak výrazně nezlepší. Bohužel,“ myslí si 
také prezident Svazu obchodu a cestovního 
ruchu (SOCR) Tomáš Prouza.

Ministr zdravotnictví Roman Prymula 
slíbil, že budou opatření odvolána, pokud 
klesne takzvané reprodukční číslo (ukazu-
jící, kolik lidí může nakazit jeden nemocný) 
na 0,8. Pod tuto hodnotu ovšem nespadlo od 
května, dokonce ani v letních měsících, kdy 
se ekonomický život v Česku vrátil téměř 
k normálu.  

Vláda bude muset restartovat ekono-
miku, drastická opatření proto nemohou 
trvat měsíce, podnikatelé v gastronomii se 
nicméně obávají, že k uvolnění nedojde dříve 
než v prosinci.

„Nejistota je přesně to, co nám vadí nejvíc. 
Potýkáme se s tím už od března. Vláda něco 
vyhlásí a za týden už to neplatí. 9. října jsme 
se dozvěděli, že budeme na 14 dní muset 
zavírat v osm večer, a už o tři dny později 
přišlo nařízení, že končíme úplně. Pokud by-
chom otevřeli v prosinci, možná přežijeme, 
ale předpokládám, že budeme propouštět,“ 
doplňuje Petřík.

Zatímco posun zavírací doby na 22. hodi-
nu se v restauraci na úbytku hostí a poklesu 
tržeb téměř neprojevil, zhruba o dvě pětiny 
spadla návštěvnost v momentě, kdy restau-
race začala posílat hosty domů před osmou 
večer. 

„Návštěvnost i přes obědy klesá, protože 
se lidé bojí. Opatření respektujeme, stát má 
právo udělat taková rozhodnutí, tím víc se 
ale nyní zdůrazňuje nutnost kompenzací pro 
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